
Másolják Gyömrőt
Példaértékű lett városunk

A gyömrői modell. Ezt a kifejezést 
újabban a MÁV vezetői szokták hasz-
nálni, amikor a vasútállomások ön-
kormányzati üzemeltetésbe való át-
adása kerül szóba. Ez természetesen 
nem a program hivatalos elnevezése, 
hanem egyfajta szakmai szleng, mely 
onnan kapta nevét, hogy városunk-
ban volt az első példaértékű eset arra, 
hogy vasútállomás üzemeltetését szin-
te teljes egészében önkormányzati 
kézbe adja a vasúttársaság. 

Amikor néhány évvel ezelőtt a romok-
ban heverő vasútállomás felújítása ér-
dekében megkerestük a vasút vezetőit, 
még csak az épület 60 millió forintos, 
közösen finanszírozott felújításáról be-
széltünk. Szeret-
tük volna azonban 
az együttműködés 
keretében létre-
hozott értékeket 
megőrizni, ezért 
azzal a merően 
formabontó öt-
lettel álltunk elő, 
hogy önkormány-
zatunk átvenné az 
állomás üzemel-
tetését. Az orszá-
gos tapasztalatok 
szerint ugyanis a 
MÁV sajnos nem 
tudja kellően karbantartani állomásait 
és nem szerettük volna, hogy ha öt-tíz 
éven belül a vasútállomásunk újra olyan 
gyászos képet mutatna, mint a munkák 
megkezdésekor.  A MÁV oldaláról fo-
gadókészség mutatkozott erre a merő-

ben újszerű ötletre, így ahogy arról már 
az újság hasábjain írtunk, csaknem egy 
éve önkormányzatunk üzemelteti az ál-
lomás épületét. 

Tesszük ezt azért, mivel ha az ingat-
lan nem is önkormányzati tulajdon, de 
naponta több ezer gyömrői polgár fordul 
meg itt, így kiemelt fontosságú, hogy az 
állomás az ő kulturált utazásukat, ké-
nyelmüket szolgálja. Az utóbbi időben 
jelentős rongálás, bűncselekmény nem 
történt állomásunkon. A tapasztalatok 
oly annyira kedvezőek voltak, hogy a 
MÁV vezetése egy programot kíván 
beindítani, melyben országszerte minél 
több települést bevonva szeretné a helyi 
vasútállomásokat a „ gyömrői modell” 
mintájára üzemeltetésre átadni. 

E szerint pél-
dák lettünk és 
szerencsére jó 
példák egy ered-
ményes, orszá-
gossá bővülő 
program elindítá-
sában. 

Remélem, eb-
ben a példában 
is jól tükröző-
dik azon célunk, 
hogy ha kell, 
akkor a sorból 
jó értelemben 
kilógva, merész, 

újszerű megoldásokkal hozzunk létre 
egy példamutatóan békés, komfortos, 
kellemes városi környezetet.  Mert mi, 
gyömrőiek, a legutóbbi felmérések sze-
rint több mint 95%(!)-ban úgy véleke-
dünk, hogy valóban jó itt élni. Gyömrő 
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pedig a szomszédaink 
véleménye szerint az el-
múlt években nem csak 
nevében, de tényleg vá-
ros lett. Erre pedig mél-
tán büszkék lehetünk.

A cikk elején emlí-
tett „gyömrői modell” 
elve eredményes volt 
a víziközmű hálózatok 
üzemeltetésének kizá-
rólagos önkormányzati 
kézben való megtartásá-
nál is, a szemétszállítás 
önkormányzati megszer-

vezésével, mellyel a régió legalacsonyabb sze-
métszállítási díját értük el és más közszolgáltatá-
si, intézményüzemeltetési területen is egyaránt. 
A soron következő feladat pedig a helyi tömeg-
közlekedés önkormányzati megszervezése lesz.

Lehet, hogy könnyebb út, amint azt ország-
szerte oly gyakran alkalmazzák, egy külsős vál-
lalkozónak átadni minden feladatot, így ezzel 
együtt a munkát is, de a tapasztalatok azt mu-
tatják, hogy nem ez a hatékony 
megoldás! Talán a legjobb pél-
da erre a tófürdő, mely a 2003-
as felújítás óta városunk ékes-
ségévé vált, és a működtetése is 
önkormányzati kézben, gazda-
ságosan megoldható. Elég nagy 
a kontraszt a felújítás előtti 
állapothoz képest, amikor a tó-
fürdőt még egyik-másik vállal-
kozás üzemeltette. 

Mindig is elvünk volt, hogy 
az önkormányzatra háruló fel-
adatokat saját magunk tudjuk 
a leghatékonyabban és a leg-
jobban megoldani. Ennek a 
szemléletnek köszönhető, hogy 
ugyan gazdasági adottságaink 
kedvezőtlenek, mégis az orszá-
gos átlagtól eltérőn stabil a gaz-
dálkodásunk és jelentős fejlesz-
téseket is meg tudunk valósítani 
saját forrásainkból. 

Az idei, valamint a tavalyi 
év is a tervezett fejlesztések 
előkészítéséről, pályázatok be-
nyújtásáról szólt. Most várjuk 
a pályázatok eredményét, és bí-
zunk a sikerben annak ellenére, 
hogy a mai magyar pályázati 

rendszer nem mondható egy sikertörténetnek, és 
nem jelent megoldást az önkormányzatok min-
den problémájára. 

Tudomásul kell vennünk, hogy átlagosan egy 
pályázati célnál csupán a benyújtott pályázatok 
mintegy 10%-át tudják csak támogatni, vagyis 
pl.: 200 pályázó közül, mintegy húszat. Ez azt 
is jelenti, hogy a példánál maradva 180 önkor-
mányzat pályázata elutasításra kerül, ha jó, ha 
rossz. Olyan gazdálkodást kell ezért folytatnunk, 
és úgy kell dolgoznunk, hogy a legfontosabb fej-
lesztéseinket akkor is megvalósíthassuk, ha nem 
nyerünk rá semmilyen támogatást sem. 

Hadd említsek erre néhány példát és egyben 
tájékoztassam a kedves újságolvasót néhány be-
nyújtott pályázatunkról a sok közül. 

Az egyik legnagyobb volumenű pályázatunk 
az úgynevezett városközpont rehabilitáció, 
melynek keretében csaknem 1 milliárd forintra 
pályázunk a központi park, a Búcsú tér átépítésére, 
sétányok létesítésére, parkolók megvalósítására a 
központban. Emellett szerepel még a programban 
a polgármesteri hivatal két épületének teljes fel-
újítása, a házasságkötő terem mellett, de a legfon-

Mezey Attila
alpolgármester

A városközpontban tervezett körforgalom terve
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tosabb két elem a Táncsics M. út – Szt. István út 
csomópontjában létesítendő körforgalom meg-
építése, valamint egy régi álmunk, egy, a város 
méreteihez illeszkedő, impozáns új művelődési 
ház létrehozása a Szabadság téri parkban. 

Várhatóan év végére derül ki, hogy nye-
rünk-e ezen a pályázaton vagy sem, de amint 
az előbb említettem, van olyan szükségszerű 
fejlesztés, amit a pályázat sikerétől függet-
lenül meg kell valósítanunk. Ezért biztosra 
mondhatom, hogy a város központi kereszte-
ződésében a körforgalmat a pályázat sikerte-
lensége esetén is megépítjük, ha kell kizárólag 
önkormányzati forrásból. 

Ugyanilyen fontos feladat a most már meg-
szépült, modern vasútállomás mellé parkolót és 
kerékpártárolót építeni annak érdekében, hogy az 
ide érkező utasok el tudják helyezni járműveiket 
biztonságos, kulturált módon. Ennek a parko-
lónak a megvalósítására is több, mint 50 millió 
forint összegű pályázatot nyújtottunk be. A közel-
jövőben várható a döntés, hogy nyerünk-e ezen 
a pályázaton vagy sem. De a parkoló jövőre így 

is, úgy is megépül, ha kell, ugyancsak kizárólag 
önkormányzati forrásból.  

Az idei évi költségvetésben is rendelkezünk már 
több, mint 100 millió forint tartalékkal, mely 
ezen fejlesztések fedezetéül szolgálhat. De termé-
szetesen a legjobban annak örülnénk, ha az uniós 
pályázatokban, ahol 90%-os a támogatás mértéke, 
önerőnek használhatnánk fel ezt a pénzt, így meg-
tízszerezhetnénk fejlesztéseink értékét. Ezért annyi 
pályázatot nyújtunk be, ahányat csak lehet. 

Vagyis a lényeg, hogy nem szabad mindent 
egy lapra feltenni és csak az eu-s pályázatokon 
nyerhető pénzekre ácsingózni. Megfontolt gaz-
dálkodással elő kell teremteni a szükséges pénzt, 
hogy legfontosabb fejlesztéseinket mindenfé-
leképpen megvalósíthassuk. A következő két 
évben így töretlen lendülettel folytatódhat váro-
sunkban a már megszokott fejlődés. 

Ezt várja el joggal tőlünk, a városvezetéstől, 
minden gyömrői lakos. Mi pedig maradéktalanul 
szeretnénk megfelelni ennek az elvárásnak. 

Mezey Attila
alpolgármester

A Pest Megyei Közgyűlés hírei
A Pest Megyei Közgyűlés az ősz első ülését 2008. 
augusztus 29-én tartotta. A napirendek között sze-
repelt Pest Megye járóbeteg-szakellátás kapacitás 
lekötésének módosítása. Az egészségügyi struktúra 
átalakítása a Szent Rókus Kórház és Intézményei járó-
beteg-ellátásában lényeges betegforgalom csökkenést 
eredményezett. A betegek utaztatásának elkerülése ér-
dekében a Megye képalkotó eljárások kapacitásának 
„átcsoportosítására” kerül sor (heti 30 szakorvosi óra) 
a Szent Rókus Kórház és Intézményeiből a Monori 
Szakrendelő Intézethez, a Monori Kistérség lakosai 
ellátásának biztosítására. 

Elkezdődött az iskola, így a Megye fenntartásában 
lévő nevelési-oktatási intézményekben az indítható 
osztályok minimális létszámát az 5-8. évfolyamokon 
26 főben, a 9-13. évfolyamon 28 főben határozta meg, 
ez alatti létszámmal osztály indítására nem kerülhet 
sor. Gyömrőn, az Általános Iskola, Speciális Szakis-
kola, Készségfejlesztő Speciális Szakiskola, Diákott-
hon és Gyermekotthon három 9. évfolyamot indított. 

2008. július 15-étől „Pest Megye Önkormányzata 
fenntartásában lévő intézmények közétkeztetési szol-
gáltatása üzemeltetésére átadta a Hungast Kft-nek. Az 
oktatási intézmények esetében a Kft. a közétkezte-
tést 2018. július 15-ig végzi, a szociális intézmények 
esetében 2013. július közepéig. A cég köteles átvenni 
az intézmények konyhai dolgozóit.  

Pest Megye továbbra is kiáll önállóságáért, ezért 
is fordul Pest megye Közgyűlésének elnöke, Szűcs La-
jos, az Országgyűléshez az őszi ülésszakban. 2012-ben 
válhat le legkorábban Pest Megye Budapesttől, ahogy 
tette ezt Európa legtöbb fővárosát övező terület. Az 
önálló régióvá válással a főváros nem kapna kevesebb 
uniós támogatást, a megyének ellenben évi 37 milliárd 
forinttal több jutna. Az utak felújítására az idén Pest 
megye 187 településének együttvéve mindössze 528 
millió Ft jut, míg egyedül Budapestnek 5-ször annyi, 
pontosan 2,7 milliárd Ft! Miközben Pest megyében 
1,3 millió ember él. 

Azért van szükség az önállóvá válásra, hogy Pest 
megye ne szenvedjen semmiben sem hátrányt Budapest 
közelsége miatt. 

Horváth István
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Kulturális Örökség Napjai
2008. szeptember 20-21.

1984-ben Franciaországban 
Történelmi Műemlékek Nyílt 
Napja címmel egyedülálló 

kezdeményezés indult útjára, azzal a céllal, hogy 
azok a kiemelkedő, várhatóan széles érdeklő-
désre számot tartó műemléképületek, amelyek 
általában zárva vannak a nagyközönség előtt, 
egy hétvégén nyissák meg kapuikat, és ingyen, 
lehetőleg szakszerű vezetéssel fogadják a kíván-
csi látogatókat. 

Gyömrőn – immáron negyedik alkalommal, 
összesen 17 helyszínnel – Gyömrő Város Ön-
kormányzata és a Petőfi Sándor Művelődési Ház 
szervezi a két napos eseményt.

A régi, falusi részen található a legtöbb mű-
emlék és látványosság. Ehhez kapcsolódóan ki-
dolgozásra került az ún. „Falunéző séta”, mely 
során megtekinthető: Nepomuki Szent János 
Római Katolikus Kápolna, Teleki kastély, II. 
Világháborús Emlékmű (Paraszt Piéta), Re-
formátus Templom.

A kiinduló pont közelében található az újon-
nan felújított pagodás Artézi kút, valamint Kos-

suth Lajos 1910-ben elkészült mellszobra. Nem 
tartozik a sétához, azonban érdemes felkeresni a 
település szélén található Mánya-réten álló Rákó-
czi Emlékoszlopot. Továbbá a Tájház is látogat-
ható a „nyitott kapuk” hétvégéjén. Az ún. telepi 
részen, amely közel 100 éve átvette a központi 
szerepet, az alábbi helyszínek várják az érdek-
lődőket: Jézus Szíve Római Katolikus Temp-
lom (Telepi Nagytemplom), Aradi Vértanúk 
Emlékműve, Tó-Fürdő, Szabadság tér – Vá-
rosközpont: Polgármesteri Hivatal, Díszkút, 
II. Rákóczi Ferenc bronz mellszobra, Ország-
zászló, Főszolgabírói Hivatal – iskolatörténeti 
kiállítás, Evangélikus Templom.

A rendezvény egész ideje alatt INFO-SÁTOR 
működik, ahol gyömrői könyvek és képeslapok, 
turisztikai kiadványok találhatók.

Kulturális program a rendezvény ideje alatt:
2008. szeptember 21. (vasárnap)

17 óra: Somogyi-Tóth Dániel légifotó- kiállítá-
sa: Magyarország a magasból címmel a Kultu-
rális Örökség Napjai keretében. 

Somogyi-Tóth Dániel 2000-ben készítette 
első légi fotóit, mely tevékenység hobbinak in-
dult, de hamar professzionális szenvedéllyé fej-
lődött. 2003-ban jelent meg „Mint a madár...” 
című albuma, amelyet 2005-ben az „Égi Ritmu-
sok” követett. 

Jöjjön el családjával, barátaival, ismerőse-
ivel felfedezni lakóhelyének ismert és kevésbé 
ismert értékeit, gyöngyszemeit!

További információ: 
Gyömrő Város Önkormányzata – Nagy 

Zsuzsanna (főszervező, idegenvezető), 06-
30/398-7651, nagy.zsuzsanna@gyomro.hu 

Petőfi Sándor Művelődési Ház – Kovács Edina 
06-29/330-093, 

gyomro-muvhaz@freemail.hu
Nagy Zsuzsanna

Turisztikai és kulturális referens

Több pénzt a Pest megyei 
településeknek 

az útfelújításokra!
Ismételten tiltakozom az ellen, hogy Pest megyét és 
ezáltal a megyénkben élő 1 millió 300 ezer embert 
hátrányosan megkülönbözteti a kormány. Budapest 
ötször annyi pénzt kapott a belterületi utak felújítá-
sára, mint a 187 Pest megyei település együttvéve! 
Pest megyének összesen csak 528 millió forint jut, 
míg a fővárosnak több mint 2,7 milliárd!

Jellemző az igazságtalan elosztásra, hogy a saj-
tóhírekből arról értesültünk: a 2,7 milliárdos keret-
összeget el sem tudták költeni a fővárosi és kerületi 
önkormányzatok.

Fölhívom a döntéshozók figyelmét arra, hogy 
az elmúlt évben letettem a GKM asztalára csaknem 
100 Pest megyei település belterületi utakkal kap-
csolatos felújítási igényét. Az önkormányzatok, a 
legfontosabb útfelújítási munkák elvégzésére több 
mint 15 milliárd forintot igényeltek. 

Ezért azt kérem, hogy legalább azt az összeget, 
amelyet idén a főváros nem tudott fölhasználni, ad-
ják át a pest megyei településeknek!

Szűcs Lajos
elnök

Pest Megye Közgyűlése

Szeptember hó minden vasárnapján irodal-
mi délutánt tartunk a gyömrői Tóstrand 

Körbárjában 17 órai kezdettel. A versek és a 
muzsika ölelkezése szerez majd kellemes per-
ceket a hallgatóknak. Olyan költőket muta-
tunk be, akiket méltánytalanul mellőztek vagy 
elfelejtettek. Minden versszeretőt, érdeklődőt 
szeretettel vár a rendezők nevében 

Szabó László Dezső.
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Vendégségben testvériskolánknál, 
Székelykeresztúron

Mottó: „Kérjünk meg egy óriást, hogy húzza ki a templomot a vízből”
Négy évvel ezelőtt, pályázati pénzből, a fenntartó 
önkormányzat támogatásából és a családok, szülők 
és gyermekek, kedves, szeretetteljes hozzájárulásá-
val először láttuk vendégül a székelykeresztúri Petőfi 
Sándor Általános Iskola tanulóit és pedagógusait.

Azóta testvériskolai kapcsolattá fejlődött és remé-
lem testvérvárosi szintig is eljut kezdeményezésünk.

A célunk, tanulóink magyarságtudatának formálá-
sa, alakítása, a történelmi emlékhelyek és a székely 
emberek megismerése, Erdély szépségeinek, múltjá-
nak felfedezése, barátságok szövődése volt.  Aki egy-
szer elmegy Erdélybe, 
az visszavágyódik. 
Visszavárja a Hargita 
és az ott élő magyar 
emberek példaértékű 
szeretetteljes, őszinte, 
kedves vendéglátása.

Így volt és van ez 
tanulóink esetében is. 
A mi iskolánk a Weö-
res Sándor Általános 
Iskola és Művészeti 
Iskola kétszer és ők is 
most már kétszer láttak 
bennünket vendégül. 
Voltak gyermekeink, 
akik már két évvel ezelőtt is voltak és most is szíve-
sen, örömmel és vágyakozással jöttek velünk.

Minden találkozás alkalmával búcsúestet rende-
zünk, ahol műsort adunk. Most is verses, zenés, táncos 
műsorral kedveskedtünk a vendéglátó családoknak, 
gyerekeknek és kollégáknak. Néptáncosaink kitettek 
magukért, fergeteges hangulattal tették felejthetetlen-
né az estét. A kísérő kollégák is vállalták a szereplést, 
(Czibula Ferencné, Hajzer Zoltánné, Hámoriné Kasza 
Eszter, Gerbovitsné Jenei Imola, Spaitsné Rónaszéki 
Mária) népviseletbe öltözve tanítványaikkal együtt 
táncolva zárták az esti műsort, melyen a vendéglátó 
iskola tanárai, iskolavezetése és a város polgármeste-
re is részt vett. Elismerő szavakkal méltatták és nagy 
tapssal köszönték meg műsorunkat. A protokolláris 
beszédek, köszöntők és ajándékozások után átadtam a 
„staféta botot” iskolánk jelenlegi igazgatónőjének, kí-
vánva, hogy folytatódjon ez a tartalmas, szép kapcso-
lat. Spaitsné Rónaszéki Mária igazgatónő beszédében 
ígéretet tett a folytatásra, hiszen ő is megtapasztalta 
a barátságok szövődését, a kedves vendéglátást és a 
sok-sok felejthetetlen élményt. Székelykeresztúr pol-
gármestere is elismeréssel szólt a négy éves kapcso-
latról és nyitott a testvérvárosi együttműködés meg-
alapozására.

A programokról tanulóink így nyilatkoztak:
Ha valaki Erdélyről rosszat gondol, (mi tudjuk) az biz-
tos, hogy nem járt még itt, mert ez a hely gyönyörű, s 
kedvesek az emberek. Hegyek és dombok vettek körül 
minket, amik nagyon tetszettek. A székelykeresztúri 
családok nagyon kedvesek voltak, mindent megtettek 
értünk. Kanyargós, veszélyes út vezetett a Szent Anna 
tóhoz, de megérte, gyönyörű volt, mindenkinek tet-
szett. Különösen nagy élmény volt a süppedős talajú 
mocsári tőzegláp. Románia legnagyobb templomában 
jártunk, ami dél-kelet Európában is a legnagyobbak 

között van nyilván-
tartva. Ez a templom 
a Fekete templom ne-
vet viseli, amióta egy 
tűzeset által leégett, 
csak egy freskó vészel-
te át. Amikor Bras-
sóba értünk, a város 
neve egy hegytetőn 
volt úgy kiírva, mint 
Hollywoodban. Még 
fel is mehettünk egy 
kis felvonóval. Onnan 
lehetett látni egész 
Brassót, ami gyönyö-
rű látványt nyújtott. 

Ezek voltak számunkra a legszebb élmények. Köszön-
jük kedves tanárainknak ezt a szép utat, s a buszveze-
tőknek a karambolmentes napokat!

Bori Donatella, Fórián Dóra

Számunkra az egyik, talán legaranyosabb élmény az 
volt, amikor Bözödújfaluban az elárasztott falu láttán, 
ahol csak a templomtorony látszik ki a sík vízből, a 
falut már elnyelte, egy kisfiú azt mondta, „Megké-
rünk egy óriást, hogy húzza ki a templomot a vízből.” 
Utunknak utólag ezt a mottót adtuk.

Köszönjük vendéglátóinknak a csodálatos, felejt-
hetetlen programokat, a szeretetteljes vendéglátást és 
a sok szép ajándékot. Köszönöm kollégáimnak, akik 
kezdettől fogva támogatták ezt a kapcsolatot és vállal-
ták a tanulók kíséretét. Köszönöm a családok, szülők, 
tanulók segítő hozzáállását! Köszönöm Hámoriné Ka-
sza Eszternek, hogy pályázatok írásával, rendszeres 
kapcsolattartással, az utak szervezésével valóra válha-
tott és négy éven át igazán jól és tartalommal megtölt-
ve élt ez a kapcsolat.

Kívánom, hogy legyen folytatás! Legyen Gyömrő 
város testvérvárosa Székelykeresztúr!

Hajzer Zoltánné
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Becsengettek…
A gimnázium 14. tanéve szeptember 1-jén 9 órától 

hivatalosan is elkezdődött. 
A korábbi évek struktúrájának megfelelően 4 és 6 

évfolyamos nappali képzéssel, a 2 felső évfolyamon 
esti tagozatos felnőttképzéssel kezdődött a tanév. (A 
tantestület korábban elfogadta, a fenntartó jóváhagyta 
új pedagógiai koncepciónkat. Eszerint a 2009/2010–
es tanévtől 0. évfolyamon nyelvi előkészítő osztály és 
új szakképzések indulnak, informatikai szakirányban: 
gazdasági informatikus, web programozó, internetes 
alkalmazásfejlesztő, szoftverfejlesztő szakmákban.)

A 2008/2009–es tanévben a tíz nappali osztály mel-
lett a 11-12. évfolyamon esti tagozatos oktatás zajlik 
majd. Adminisztrációnk rendje is módosult. Szeptem-
bertől – egy ideig párhuzamosan a papíralapú mellett 
– bevezetjük az elektronikus naplót, csatlakozva az 
E–Iskola programhoz.

Az új osztályainkat Oláh Margó és Temesy Klára 
tanárnők vezetik (28 illetve 34 fős létszámmal). A tan-
testület összetételében minimális változások történtek. 
Bíró Mária (magyar nyelv és irodalom, olasz nyelv) 
mindannyiunk örömére ismét anyai örömök elé néz, 
dr. Tarczay Zoltánnéra, Ani nénire  (biológia, földrajz) 
nyugdíjas éveiben is szeretettel és hálával gondolunk 
minden nap. „Elmondanék neked / Egy csodás, szép 

mesét, / Hogyha 
gondod támad / Ez 
adjon új reményt. 
(…) Ne felejtsd el soha, / A mesék bölcs szavát: / Mert 
a jó elnyeri, / Mindig a jutalmát!”

Eseményekben gazdag hónapok elé nézünk. Ősszel 
részt veszünk a helytörténeti vetélkedőn, a nemzeti ün-
nepélyeink rendezvényein. A tanév egyik újdonsága-
ként a Baraka Alapítvány szervezésében november első 
napjaiban egész délelőttös tréningben vesznek majd 
részt diákjaink. Ez egy önismereti, módszertani tréning 
a kapcsolatok, életmód, világnézet, környezet témakö-
rökben. A pedagógusok számára a 120 órás kötelező 
továbbképzés projektje is egyben, amelynek első részét 
már a tanévkezdést megelőzően teljesítették. 

Végezetül egy sportsiker: iskolánk tizedikes diákja, 
Boronyák Dénes az Egri Gördeszka és Extrémsport 
Egyesület szervezésében, a szünidőben megrendezett 
Extra Light 2008 versenyén az előkelő 3. helyezést 
érte el U-16 kategóriában. Gratulálunk!

Sikeres, eredményekben és élményekben gazdag 
tanévet kívánunk mindenkinek!

Forgács Attila

Visegrád a Mátrában van...
… de legalábbis egy hétig, mindenféleképp. Tizenegye-
dik alkalommal gyűltek össze a Kárpát–medence törté-
nelemtanárai a Rákóczi Szövetség invitálására Mátra-
füreden.

Az anyaországi, a szomszédos régiókból és Lengyel-
országból érkező határon túli magyarok a visegrádi törté-
nelmi együttműködés és hagyományai jegyében hallhat-
tak előadásokat. Szokásoknak megfelelően Halzl József 
elnöki köszöntője, Tőkéczki László gondolatai nyitották 
a programot. 1956 és a közoktatás Salamon Konrád törté-
nész, tankönyvszerző, a rendszerváltozás újbóli “átélése” 
Pozsgay Imre osztályrésze volt. Méltatlanul kevés hang-
súlyt kap a szomszédos országok magyarsága ‘45 utáni 
történetírásunkban és a közoktatásban. Megdöbbentően 
igényes, hiánypótló előadások, fórumok, filmvetítések 
mutatták be a lengyelek, a csehszlovákiai, kárpátaljai ma-
gyarok életét, a létező szocializmus barakkjait, az egyhá-
zakra rátelepedő állampártot, a társadalomra rátelepedő 
hatalmat. Engelmayer Ákos (volt lengyelországi nagy-
követ), Kovács István (volt konzul), a felvidéki Simon 
Attila, valamint Molnár Imre, Botlik József, Szerencsés 
Károly történészek több és újszerű nézőpontokból, Szabó 
Gyula lelkész, Rókusfalvy Pál a hagyomány és a jövőkép 
boncolgatásával, Wittner Mária személyes élményeivel, 
a “Hóhér vigyázz!” és a “Katyn” filmkockái hiteles bi-
zonyítékként tették meg mindezt. A tábor csaknem 80 

résztvevője nyilatkozatot fogadott el, amelyet petíció-
ként eljuttattak a külügyekért, szomszédsági politikáért 
felelősöknek. Célja a külhoni és anyaországi magyarság 
szorosabb kapcsolata, érdemi, felelős magyarságpolitika, 
a schengeni határok miatt vízummal sújtott kárpátaljaiak, 
délvidékiek támogatása nemcsak szólamokkal, de ha kell, 
jogszabályalkotással, intézményekkel, diplomáciával, fe-
lelősséggel. Mert a víz szalad, de a kő marad...

Forgács Attila
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Sokat tanultak a magyar gyerekektől…
A Magyar Polgári Védelmi Szövetség szervezésében 
34 magyar diák vett részt a Baden-Württembergi If-
júsági Tűzoltószövetség által szervezett ifjúsági sátor-
táborban. A rendezvény lehetőséget nyújtott egymás 
kultúrájának megismerésére, nyelvi ismereteink bő-
vítésére, valamint Magyarország és a magyar polgári 
védelem népszerűsítésére. A táborban évek óta hagyo-
mány, hogy diákjaink „magyar napot” szerveznek, 
melynek keretén belül magyar nyelvi órát 
tartanak a táborlakóknak, és kiállításon mu-
tatják be országunkat. E nap keretén belül a 
magyar polgári védelmi versenyek mintájára 
Petro Tibor budaörsi és Dr. Hornyacsek Júlia 
monori kirendeltségvezető vezetésével játé-
kos veszélyhelyzeti vetélkedőt szerveztek. 
Az állomásdöntnöki feladatokat a magyar 
gyerekek látták el, és felkészítették a néme-
teket a feladatmegoldásra. A német diákok 
körében nagyon kedvelt volt ez a program, 
vezetőik elmondása szerint sokat tanultak a 
magyar gyerekektől. 

A feladatokból a Pest megyei diákok is 
kivették a részüket.  Antós Dénes a tábori 
zenekar fő tagja lett, a budörsi lányok tánc-
bemutatót tartottak, a monori, a gyömrői és 
a maglódi fiúk éjszakai táborügyeletben, a 

vihar utáni táborépítésben és a konyhaszolgálatban 
is jeleskedtek. A munkán kívül természetesen élmé-
nyekben is volt részük, hiszen jártak ezüstbányában, 
cseppkőbarlangban, éjszakai túrán és optikai csodák 
házában, fürödtek tóban és egy római kori fürdőben. A 
legemlékezetesebb mégis mindannyiuknak Legoland 
élményparkja volt.                                    

Antós Péter 
Ifivezető

Hodruszy Matyit mentették a német diákok a romok alól

Kultúrák Napja: Augusztus 9.
KIGYE  Egyesület

Mindig mindenért meg kell küzdeni az életben, pláne most, 
mikor a társadalom egyik fele minden jó dolgot kapásból 
elutasít, a másik felét pedig érdekli ugyan, addig, amíg pénzt 
remél, de azután……..ááááh!

Szóval ilyen közegben élünk és dolgozunk. Hát még a 
jótékonyság szó hallatán néhányan tel-
jesen összeomlanak, a kultúráról, meg 
nem is tudom, mit hisznek. Így kezdtünk 
neki a KULTÚRÁK NAPJA című ren-
dezvényünknek, melynek egy aprócska 
jótékonysági vonatkozása is volt, még-
pedig az egyesületet lehetett támogatni. 
A másik rémálma egy környezetvédel-
mi egyesületnek a globális felmelegedés 
és annak hatása, a szélsőséges és kiszá-
míthatatlan időjárás. Nos, hogy érthető 
legyen, egy teljes heti szikrázó napsütés 
és egy gyönyörű csillagos, holdvilágos, 
langyos péntek este után szombat reg-
gelre beköszöntött az Ősz! A hőmérsék-
let 10 C fokot esett, fújt a szél és szakadt 
az eső. De ezek sem tántorítottak el min-
ket a rendezvény megtartásától.

 Viszont nagyon-nagyon sokat dolgoztunk, hiszen amit 
csak lehetett, mi magunk készítettük el. Rajzoltunk, festet-
tünk, terveztünk, reklámoztunk. Szerencsére sok lelkes fia-
talt sikerült megnyernünk az „ügynek”, akiket még az sem 
rettentett el, hogy esőbe kellett kitelepülnünk, sátrat állíta-

nunk és díszítenünk, a sütő alkalma-
tosságokat beállítani stb. Megszenved-
tük, és néhány méterrel odébb kellett 
költöznünk, ami sütés-főzés közben 
nem volt kellemes. A gyakorlatunknak 
köszönhetően ez elég gyorsan ment, 
és egyikünk fejében sem fordult meg, 
hogy ne próbálkozzunk tovább.

Aztán dél körül, újabb éghajlat-
változás. Az eső eltűnt, a nap hirtelen 
feljött, és hirtelen tele lett a park embe-
rekkel, mi pedig hihetetlen tempóban 
osztogattuk az egzotikus ételeket, me-
lyek egy-egy kultúrához kapcsolódtak. 
Most nem szeretnék olyan felsorolásba 
kezdeni, mint a „Forrest Gump” BB-je 
a rákokról, de azért megemlítek néhá-
nyat. Gyros tál és egy különleges fű-
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szerezésű hús, Zaziki, görög saláta, természetesen a görög 
kultúra képviseletében. A Bolonyai és a Ravióli az olasz, 
vagy ha úgy tetszik az itáliai kultúrát hivatott ízekben és 
látványban megjeleníteni, és persze hogy volt magyar is, 
és ennek megfelelően rengeteg babgulyás is, nem beszélve 
a kétféle kínai ételkülönlegességről, ami igen hamar elfo-
gyott, de a nevét nem tudom leírni.

 Most sem hiányzott a Kreatív sátor, ahol ez alkalommal 
nem a hagyományos program szerepelt, hanem régmúlt idő-
ket idéző gipszképeket és maszkokat festhettek a gyerekek, 
és a régi korok egyik mesterségeként (ami most inkább a 
művészetben közkedvelt), KORONGOZNI lehetett, bármit, 
bármennyit. Nem is kell mondanom, ez a sátor is mindig tele 
volt gyerekekkel, amíg a szülők kóstoltak.

Az ételek nagyon finomak lettek, minden elfogyott! Alig 
győztük a munkát, és a nap végére jelentősen elfáradtunk, de 
megérte. Rengeteget beszélgettünk az emberekkel, és min-
denkinek nagyon tetszett az ötlet és a megvalósítás is.

 Jött az este, és a Tapolczai meg a VODKU. Merem aján-
lani másnak is ezt a kombinációt.

Az Ír folk zene nagyon színes, élettel teli, amilyen ez a 
rendezvény és az egész nap is volt.

 Igazán nagy sikert azonban a VODKU aratott. Ilyen 
még nem volt Gyömrőn. Aki ott volt, nem hitt a silányság-
hoz szokott fülének. Fantasztikusan játszottak, és látványnak 
sem utolsó a rengeteg hangszer (és a gyönyörű énekesnő). 
Az emberek le voltak nyűgözve, szájtátva nézték és hallgat-
ták (köztük mi is). 

Külön örülök, hogy a „csapat” egyre bővül, és egyre 
profibbak vagyunk. Ez a rendezvény a szokásosnál jobban 
igénybe vett mindenkit, viszont jobban is összekovácsolt 
minket.  

Persze mindez nem sikerülhetett volna, ha nincs a:
Szabó Miklós Szabadelvű Alapítvány, Tesco Global Zrt., 

Gong Rádió Gyömrő
Infó: www.kigye.gportal.hu

Megabuli
Ezzel az elnevezéssel került megrendezésre a már szokásos Szent István napi ünnepség az Eskü Téren. Ahogyan 
az lenni szokott, a fő hangsúlyt a gyermekek szórakoztatására fektettük, de természetesen a felnőtteknek is akadt 
kikapcsolódási lehetőség. Bárki, aki hajlandóságot érzett magában, kipróbálhatta ügyességét és erejét. A színpa-
don folyamatos műsorok kápráztatták a nagyérdeműt, Araczkytól a Torzió együttesig minden zenei műfaj felso-
rakozott. A büfé és a konyha igyekezett minden igényt kielégíteni. Az elmaradhatatlan tombola sokak számára 
okozott nagy örömöt. A fődíj egy mangalica malac volt. A fotók tanúsága szerint egy remek, családias hangulatú 
hétvégét tölthetett minden résztvevő az Eskü Téren. Köszönet a támogatóknak és a segítő kezeknek.

Kossuth László
Támogatók:

100 Ft-os bolt Táncsics u.
Agócs Imre
Anikó ruhásbolt
Balogh Antónia szüleinek  
       felajánlása
Bambusz szolárium
Baranyai Pál asztalosmester 
Barni-Tom
CBA Miklós
CBA West
Dzsungel Pizzéria
Elektronett Bt.

Emese Cipőbolt
Frizo Hentes
Go West Divatáru
Gyömrő Város Önkormányzata
Gyömrői Horgászegyesület 
Gyömrői TÜF Kht
Hudák 
Kékház: Lottózó 
              Pannon bolt 
              Fodrászat
Kipszer
Király József
Klein Virágbolt
Mayer Villamossági szakbolt

Mr Big
Negresco
Olga 2000
Pastello üvegművesség
Petőfi Sándor Művelődési Ház
Rábai pékség
Szabó zöldséges
Szegfű u. Fodrászat
Új Halászkert 
Vágóhídi ABC
Viola virágbolt
Víziközmű Kft. 
Vodafone bolt üzletház
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V. Jazz-Rock-Blues Fesztivál a Tófürdő szabadtéri színpadán

AZ IGÉNYES ZENE FESZTIVÁLJA
Hagyományainkhoz híven az idén is az augusztus 20-át 
megelőző napra szerveztük az V. Jazz-Rock-Blues Feszti-
vált. Igyekeztünk ebben az évben is olyan előadókat, ze-
nekarokat meghívni, akik a zene eme területének a lehető 
legsokszínűbb irányzataiból adnak ízelítőt. Úgy gondolom, 
a mintegy 9 óra hosszúságú élő koncert nem okozott csaló-
dást a nézők-hallgatók számára.

Elsőként a Custom Shop lépett színpadra délután 4-
kor. A még gyér közönség előtt – hiszen munkanapról volt 
szó - fellépő zenekar számomra óriási meglepetést hozott. 
Tompika (ifj. Szepesi Tamás) - a gyömrői dobos - által be-
ajánlott, nemrégiben alakult együttes hangszerelése elütött 
a megszokottól. Az általános felállás mellett fúvósokkal 
színesítették a hangzást. Sajnáltam, hogy a hegedűsük nem 
tudott eljönni, mert úgy még érdekesebb lett volna az elő-
adásuk.

A második fellépő a Musical Trips igazi, hamisítatlan 
borongós-andalgós blues zenét játszott, míg az utánuk kö-
vetkező Szieszta igazi pörgős, ritmusos zenével rázta fel a 
közönséget.

A Tengs-Lengs nem a megszokott repertoárjával lépett 
fel, hanem az újonnan megjelenő albumukból játszottak el 
számokat. Azért a régi ismerősöknek sem okoztak csaló-
dást, s az állat-anyád szójáték sem maradhatott ki a pro-
dukcióból. Új lakosaink kedvéért írom le, hogy a Lengs is 
gyömrői kötődésű, hiszen a zenekar vezetője Kamarás Zol-
tán gyömrői születésű és Szepesi Tamás jelenleg is gyömrői 
polgár (az ő fia a Custom Shop dobosa).

Zenei rendezőnk, Török Ádám, többször is felhívta fi-
gyelmemet arra, hogy a Jambalaya egy nagyon tehetséges, 
s ugyancsak érdekes hangzású együttes. Igaza volt. A Blues-

Cajun stílus nem csak 
az ilyen jellegű zenét 
kedvelőknek volt 
unikum, hanem azok 
számára is, akik csak 
azért jöttek el a fesz-
tiválra, hogy ingyene-
sen hallhassanak élő-
ben hét zenekart.

A zenei felvezetés 
jól sikerült, este 8 óra 
körül már mozdulni 
sem lehetett a Negres-
cóban. A mintegy 900 
főnyi tömeg egyre fel-
dobottabb állapotban 
várta Deák Bill Gyu-
lát. A megszokott,  jól 
ismert dalok, nemcsak 
azon korosztály részére volt nektár, akik ezen a zenén nőt-
tek fel, hanem azon fiatalok számára is, akik kedvelik a jó 
magyar blues-rock zenét. S Bill nem okozott csalódást. Hi-
hetetlen energiával énekelte végig a több mint másfél órás 
koncertet. Szívesen mellékelnék képeket a közönség frene-
tikus hangulatáról ezt bizonyítandóan, de sok közismert, 
helyi lakosunk az első sorban csápolt, s nem biztos, hogy 
örülnének az önfeledt pillanataik közzétételének.

 Azt est záróakkordja Török Ádám és a Mini együttes 
szereplése volt az idén is. Nem csak Bill töltötte idén a 60-at, 
hanem Ádám is, sőt a Mini a fennállásának 40. évfordulóját 
is ünnepelte. Ebből is látszik, hogy ők sem az egylemezes 

előadók közé tartoznak, aki-
ket el lehet felejteni egy év 
után. Ádám kezében és szá-
jában a fuvola életre kelt, s 
profi zenekara kíséretében a 
jó kis megszokott dalokat is 
hallhattuk.

Aki nem tudott eljönni a 
fesztiválra, de szívesen meg-
nézné, meghallgatná a fellépő 
zenekarokat, azok figyelmébe 
ajánlom, hogy helyi televí-
ziónk részletekben sugároz-
za a felvett előadásokat. A 
fesztiválon készült képeket 
pedig városunk weblapjának 
„képgaléria” rovatában lehet 
megtekinteni.

Hodruszky Lajos

Deák Bill még 60 évesen is 
kitörő sikert aratott

Custom Shop
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Megválasztották 2008 Tó szépét!
Augusztus 30-án, szombaton délután megtelt a Tó-
fürdő szabadtéri színpada, ahol immáron harmadszor 
választották meg Gyömrő Szépét. Tíz lány lépett szín-
padra három fordulóban: szabadon választott ruhában, 
bikiniben valamint kisestélyiben. A verseny nimbuszát 
talán az jelzi legjobban, hogy nem csupán Gyömrőről, 
hanem Vecsésről, Monorierdőről, de még Budapestről 
is érkeztek versenyzők! Az idei esztendőben is Gáspár 
András fokozta a hangulatot a színpadon (még egy rög-
tönzött „Popdaráló” versenyt is rendezett a nézőknek), 
az Ő kérdéseire adtak válaszokat a lányok. Természe-
tesen, amíg a királynő–aspiránsok átöltöztek, addig a 
színpadon különféle programokkal szórakoztatták a 
nagyérdeműt: volt Rock’n roll bemutató, illuzionista 
műsor, valamint egy csodálatos menyasszonyi ruha 
bemutató is. Este nyolc óra után már tapintani lehetett 
a feszültséget, amikor megkezdődött az eredményhir-
detés. Először a közönségdíjast köszöntötték tapssal a 
nézők: Jeges Adriennre szavaztak a legtöbben. Ezután 
ismét neki szólt a taps, hiszen a zsűri Őt választotta a 
második Udvarhölgynek. Szoros versenyben az első 
Udvarhölgy a budapesti Czirják Anikó lett. 2008 Tó 
Szépe pedig – a zsűri egyöntetű véleménye alapján 

– Farkas Adrienn, gyömrői leányzó lett. A három 
helyezett vastaps kíséretében tette meg a tiszteletkört 
a kifutón, majd rengeteg ajándékkal a kézben meg-
szeppenve, de nagyon boldogan hagyta el a színpadot. 
Természetesen a többi versenyző sem távozott üres 
kézzel!

Remélhetőleg egy év múlva még több csinos lány 
lép majd a zsűri elé, és – ha lehet – egy még színvona-
lasabb rendezvényt láthat majd a nagyérdemű!

A teljes szépségversenyt megtekinthetik majd ha-
marosan a Signal tévében. 

Ezúton köszönjük támogatóinknak, hogy segítették az idei Tó szépe választás megszervezését:
Micropolis Menedzser Iroda
Gáz-K Kft.
Escort Kft.
Gyömrőliget lakópark
PassTre WorkWear Kft.
Családi Kör üzletház
Bambusz szolárium
Gyömrő Városi Település Üzemeltető és Fejlesztő Kht.
Negresco Grill & Terasz
Gyömrő és Térsége Víziközmű Szolgáltató Kft.
Klein Virágüzlet
Ace Group Utazási és Rendezvényszervező Iroda
Palantír Dekor
Pálma szolárium

Gyarmati Tanoda
Na-Zsi Kft.
Devorgan Kft.
Kéry Reklámiroda
Fovea Optikai Szalon
Horváth Sándor (Álom-Kép)
J-Sound (Jacek)
Petőfi Sándor Művelődési Ház
Matzner Gábor Táncstúdió
R&I Reklám és Információ
Signal TV 
Gong Rádió
Pátria TV

FELHÍVÁS!
2008. augusztus 20-án, hajnal négy óra körül 
a helyi TV stúdió néhány speciális berendezé-
se elveszett a Tófürdő bejárata elől.

Kérjük a becsületes megtalálót, hogy szol-
gáltassa vissza stúdiónknak a berendezéseket, 

hiszen más azokkal semmit nem tud kezdeni, viszont a mi berendezéseink nem 
működnek nélkülük.

(Mivel a Tófürdő bejáratát és környékét térfigyelő kamerák őrzik, így az 
esetről rendelkezünk felvétellel.)

Signal TV



11KÖZLEMÉNYEK 

Válasz a falusi temető ügyében
Lakatos Tibor, a Gyömrői Református Egyházközség lelkipásztora vagyok, és köszönöm a lehetőséget, hogy a 
lap előző számában megjelent falusi temetővel kapcsolatos írásra reagálhatok. Egyben, mint illetékes is vá-
laszolok a felvetett kérdésekre. A falusi temető nagyobb része ugyanis a református egyház tulajdona, így az 
illetékesség kérdése is nyilvánvaló, a református egyházközséget érinti.

A fő kérdés: mire számolják fel a gondozási díjat, miért nem tartjuk rendben a befolyt pénzből a temetőt? A válasz: 
azért, mert évente 10-12 új temetés történik temetőnkben. Csupán ez az összeg nem elegendő egy temető gondnok éves 
fizetésére. Gyülekezetünk rendszeres ellátást sem az államtól, sem az önkormányzattól nem kap, csak a gyülekezeti 
tagok által fizetett egyházfenntartói járulékából és a perselypénzből él meg. Mindazonáltal történtek figyelemre méltó 
változások: felújítottuk a ravatalozót 640.000 Ft-ért, készítettünk szeméttárolókat is. Gondoljon bele a kedves levél-
író, hogy egy teherautónyi szemét elvitele 40.000 Ft, egy kaszálás 50.000 Ft, és kaszálni évente 4 alkalommal kell. 
A beszedett gondozási díj többszörösét fizetjük ki évente a temető rendbe tételére. Az önkormányzattal tárgyalásokat 
kezdeményezünk, s remélhetőleg hamarosan megoldódnak a falusi temető gondjai. Erőnk felett teljesítettünk eddig is, 
azokkal a segítőkkel, gyülekezetünk gondnokával, egy presbiter-asszonnyal, hogy a falusi temetőnk méltó kegyeleti 
hely legyen. Ezután is mindent megteszünk ennek érdekében.                                                             Lakatos Tibor

Komposztáló ingyen!
Régóta problémát jelent a háztartásokban ke-
letkezett zöldhulladék hasznosítása. Nyáron a 
lenyírt fű, ősszel a lehulló falevelek vagy a ház-
tartásban összegyűlt egyéb zöldhulladék. Most 
egy cég közreműködésével pályázhat városunk 
korlátozott számban házi komposztáló edények-
re. A pályázat 95%-os támogatottságú, a pályá-
zati önrészt a TÜF Kht. fizeti, így a lakosoknak 
a komposztáló edény ingyenes lesz! A cég el-
mondása szerint ezek a 400 literes edények egy 
átlag háztartás zöldhulladék tárolására, feldolgo-
zására kiválóan alkalmasak. Végeredmény saját 
termelésű virágföld. Természetesen vesződség-
gel, munkával jár a házi komposztálás. 

Kérünk minden olyan lakost, aki nem érzi 
nyűgnek a házi komposztálást, el tudja helyezni 
a portáján az edényt, jelezze igényét irodánkban. 
A jelentkezők száma alapján indulunk a pályá-
zaton. 

Jelentkezni lehet telefonon: 06-29-331-920 
H: 8-17-30, K-Cs: 8-15-30 P: 8-12 óráig.

E-mail-en: kht@gyomro.hu

E-mail-en kérjük, tüntessék fel levelük tár-
gyát, valamint nevüket és címüket.

A pályázat beadási határideje 2008. november 
30., sikeres pályázat esetén elméletileg jövő ja-
nuárban osztjuk ki az edényeket.

Ilyen volt… Ilyen lett…
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Gyermekeink biztonságáért: tanévkezdés
Tapasztalataink szerint a tan-
év kezdetekor megemelkedik a 
gyermekbalesetek száma. 

A gyermekbalesetek megelőzése 
érdekében a Pest Megyei Rendőr-
főkapitányság Baleset-megelőzési 
Bizottság a rendőrkapitányságok 
bevonásával minden évben meg-
szervezi a szeptemberi iskolakez-
dési akciót, melynek keretében a 
közlekedésbiztonsági szempont-
ból veszélyeztetett általános is-
kolák környékén a kapitányságok 
fokozott rendőri jelenlétet biztosí-
tanak a napi oktatás kezdetén és 
befejezésekor. Kiemelt figyelmet 
fordítanak a gépjárművezetők 
jogkövető magatartásának ellen-
őrzésére, főként a biztonsági öv és 
a biztonsági gyermekülés használatára, segítik a gyer-
mekek biztonságos közlekedését, a pedagógusokkal 
közösen pedig baleset-megelőzési témájú előadáso-
kat, oktatásokat szerveznek a tanulók számára. 

A gyermekek önálló és biztonságos közlekedésre 
való felkészítésében természetesen rendkívül fontos a 
szülők szerepe is. 

Figyelembe kell venni, hogy a tanulók jelentős 
része gyalogosan vagy kerékpárral jár iskolába, a 
közlekedés résztvevői közül pedig ők vannak a legve-
szélyeztetettebb helyzetben. Ennek ellenére gyakran 
nincsenek tisztában az alapvető közlekedési szabá-
lyokkal,  figyelmetlenül közlekednek, amit az is bizo-
nyít, hogy a balesetek mintegy 40 % -nál az érintett 
korosztály szabályszegő magatartása járul hozzá a 
baleset bekövetkeztéhez.

Kérjük a szülőket, hogy iskolába indulás előtt be-
széljék meg a gyermekekkel a lehetséges közlekedési 
útvonalakat, ismételjék át velük a szükséges közle-

kedési szabályokat, hívják fel fi-
gyelmüket a lehetséges veszély-
helyzetekre!

Sok baleset oka a szabálytalan 
kanyarodás, ezért lényeges, hogy 
a művelet megkezdése előtt a ke-
rékpáros mindig nézzen hátra, és 
ne feledkezzen meg az irányjel-
zésről sem. Szintén gyakori ba-
leseti ok az elsőbbség meg nem 
adása, ezért az ide vonatkozó sza-
bályokat is meg kell ismertetni a 
gyermekekkel. Azt is tudniuk kell, 
hogy csak 12. életévük betöltése 
után kerékpározhatnak főútvona-
lon, és a kerékpáron egyáltalán 
nem szállíthatják társaikat.

A biztonságos kerékpározás-
hoz a KRESZ ismerete mellett 
hozzátartozik a gyakorlat és a jár-

művek megfelelő felszerelése, műszaki állapota is. 
Elindulás előtt ellenőrizni kell a jármű 7 kötelező 

felszerelését, melyeket 3 csoportba sorolhatunk :
Látni és látszani : elöl fehér vagy kadmiumsárga 
lámpa, hátul piros lámpa vagy villogó és piros 
fényvisszaverő, az első keréken sárga küllőprizma
Megállás: első és hátsó fék
Hangjelzés: csengő

Ködös, borongós idő vagy eső esetén már korláto-
zottak a látási viszonyok, a kerékpárok kivilágítá-
sa ilyenkor is nagyon fontos! Jól működő világí-
tás, fényvisszaverő eszközök és megfelelő öltözék 
(feltűnő színű ruha, fényvisszaverő kiegészítők) 
esetén a biciklizők még este is jól láthatóvá vál-
nak.

Ezen alapvető szabályok és tanácsok betartásával 
jelentősen csökkenthető a gyermekbalesetek kocká-
zata.    

Pest Megyei Rendőr-főkapitányság







SAJTÓKÖZLEMÉNY
A Monori Rendőrkapitányság Bűnügyi Osztálya folytat eljárást nagyobb értékre elkövetett 

lopás megalapozott gyanúja miatt J. András (38), O. István (25), M. János(22), J. János (22) 
és a fiatalkorú S. András (17) gyömrői lakosok ellen.

Egy Vecsésen található nemzetközi futárszolgálat képviselője tett feljelentést ismeretlen tet-
tes ellen, mely szerint a cég raktárából több műszaki cikk tűnt el. A gyömrői rendőrök kitartó 
nyomozásának eredményeként hamar elfogták a tolvajokat, akiknél a házkutatások során 
több számítógépet, telefont, valamint egyéb számítástechnikai eszközöket foglaltak le.

Monori Rendőrkapitányság
Gémesi Beáta r. szds.
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GYÖMRÖ ÉS VONZÁSKÖRZETE MOZGÁSKORLÁTOZOTTAK ALAPITVÁ-
NYÁNAK 2007. ÉVI KÖZHASZNÚ TEVÉKENYSÉGÉNEK BESZÁMOLÓJA

Figyelem!
Felhívjuk a Tisztelt Lakosság figyelmét, hogy a kötelező kémény ellenőrzést egész évben végzik 
Gyömrő területén a Gyömrői Tüzeléstechnikai és Kéményseprő Bt. munkatársai. Augusztus 
végére a Klotild-telep kivételével egész Gyömrőt lejártuk. Megkérjük a lakosokat, hogy saját 
érdekükben, ahová nem sikerült bejutnunk, jelentkezzenek a 06-29-332-829-es vagy 06-70-
249-14-66-os telefonszámon időpont egyeztetésre. A munka éves díja: 1080 Ft hagyományos 
kémény esetében és 2400 Ft turbós kémény esetében.

Munkatársaink: Ónodi László és Wahab Raszul.
Segítségüket előre is köszönjük: 

Gyömrői Tüzeléstechnikai és Kéményseprő Bt.

Az Alapítvány l998 január 1-től kezdődően kiemelkedően közhasznú 
szervezet. Közhasznú tevékenységét Gyömrőn és Dél Pest Megye 15 
településén, községeiben – városaiban /így az Ön településén is/ élő 
mozgáskorlátozott – egészségkárosodott és egyébként megváltozott 
munkaképességű, beteg – fogyatékos gyermekeknek és felnőtteknek a 
rehabilitációját, mindennapi életvitelének – önrendelkező életvitelének 
a segítését végzi. De az Alapítvány a mozgásukban korlátozottak mel-
lett a vakokat és gyengénlátókat, hallássérülteket és az értelmi fogyaté-
kosokat is támogatja, mivel igény van rá és a körzetben nincs speciális 
érdekvédelmi szervezetük.

Az Alapítvány 2007-ben két alkalommal (április 26-án és decem-
ber 13-án) tartott kuratóriumi ülést (Gyömrőn az Eskü téri Szolgáltató 
Házunkban) amit széleskörűen meghirdetett. Az ülések nyilvánosak 
voltak, Azon bárki, aki tevékenységünk iránt érdeklődik részt vehe-
tett.  Az Alapítvány önkéntes segítői részére szintén két alkalommal 
(május 16-án és december 6-án) tartott összejövetelt, megbeszélést. A 
kuratórium tisztségviselői, valamint az önkéntes segítői az alapítvány 
alapításától, 1992-től, a mai napig sem tiszteletdíjban, sem egyéb ki-
fizetésben nem részesültek. Munkájukat társadalmi munkában végzik.  
Az Alapítvány a mindennapi munkáját, tevékenységét Gyömrőn az 
(Erzsébet telepi) Eskü téren lévő „Mozgáskorlátozottak – Egészség-
károsodottak Szolgáltató Házában” valamint a településeken lakó ös-
szekötők, önkéntes segítők segítségével végzi. 2007-ben 15 rendszeres 
önkéntes segítő tevékenykedett munkánk során. A mindennapi kap-
csolattartás alkalmával 2007 évben 1217 ügyfelünk volt. Munkánk 
során az egyének felvilágosítása, információkkal való ellátása, egyéni 
és közösségi problémák megoldása, fogyatékossági támogatások inté-
zése, rokkantsági nyugdíjak felemelésének – kiegészítésének intézése, 
közlekedési és gépkocsi vásárlási támogatások intézésének segítése 
folyik. De foglalkozunk jogi tanácsadással és érdekképviselettel, gyó-
gyászati segédeszközök kölcsönbeadásával. Tanácsot adunk lakások 
akadálymentesítésének lehetőségeiről, önköltségi áron biztosítunk 
gyermek és felnőtt gyógypelenkákat, gyógynövényeket, a mindennapi 
életvitelt segítő termékeket. Ebben az évben is folytatódott az ORTO-
MOBIL KFT. közreműködésével a rászorultak lakásán az ortézisek és 
protézisek mintavétele, próbája, átadása és használatának tanácsadása, 
hogy ne kelljen a betegeknek Budapestre utazniuk. Ebben az évben is 
folytatódott a mozgásukban korlátozott – fogyatékos emberek rehabi-
litációjának, képzésének a segítése, munkalehetőségek biztosítása. A 
HASZNOSKERT KFT. közreműködésével 40 leszázalékolt, mozgá-
sában korlátozottnak biztosítottunk bedolgozói munkalehetőséget. A 
személyi jövedelemadó 1 %-ból, ami 2007-ben 45.110 Ft, volt, amit 

ezúton is tisztelettel megköszönünk, a Maglód Város Önkormányzatá-
tól kapott  14.000 Ft-ból, valamint a Regionális Egyesületünktől kapott 
12.000 Ft-ból a szolgáltató házunkban valamint a gyömrői művelődési 
házban megtartott összejöveteleket, felvilágosító előadásokat finanszí-
roztuk. A Karácsonyi Ünnepségünkön a Gyömrő 2000 Kör kis édesség 
csomagokkal kedveskedett az ünnepségen résztvevőknek. 

A Nemzeti Alapprogram Közép Magyarországi Regionális Kollé-
giumának működési célú pályázatán elnyert 270.000 Ft támogatást az 
Eskü téri Szolgáltató Házunk fenntartásának és az Alapítvány kiadása-
inak fedezésére fordítottuk. 

Az Alapítvány 2007 évi gazdasági mérlegének főbb adatai: 
– Közhasznú tevékenység összes bevétele: 790e Ft
– Közhasznú célú működésre kapott támogatás: 475e Ft
– Központi költségvetésből kapott támogatás: 45e Ft 
– Magánszemélyek és vállalkozók támogatása: 475e Ft 
– NCA működési célú pályázat támogatása: 270e Ft
– Vállalkozási tevékenység bevétele: 77e Ft 
– Az Alapítvány 2007 évi összes bevétele: 867e Ft 
– Közhasznú tevékenység ráfordítása: 426e Ft 
– Vállalkozási tevékenység ráfordítása: 163e Ft 
– Az Alapítvány 2007 évi összes ráfordításai: 589e F 

Az Alapítvány vagyona 2007. december 3l-én: 8441e Ft volt. 
A térítés nélkül végzett munka becsült értéke: 8368e Ft volt. 
Így az Alapítvány teljes vagyona 2007. december 31-én:  l6809e Ft. 

Bízunk abban, hogy a 2003 tavaszán elkezdett Eskü téri Szolgálta-
tó Házunk mielőbbi befejezésével, a kitűzött célunk következetes meg-
valósításával eredményes munkát tudunk végezni a jövőben is.

Szabó Tibor

HELYI ADÓK
Felhívjuk a tisztelt lakosság fi-
gyelmét, hogy a második féléves 
építmény-, iparűzési- és gépjár-
műadó fizetési kötelezettség ha-
tárideje szeptember 15-e.

A befizetést a 2008. februárjá-
ban átvett csekken tehetik meg!
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Sporttábor 2008
Január óta azon gondolkodtam, mivel fogja tölteni a 9 éves 
fiam a nyári szünetet. 

Talán ezzel nem voltam egyedül. Valószínűleg abban 
sem voltam egyedül, aki hírt kapott arról, hogy toborozzák a 
gyerekeket a Sporttáborba. 

Július 1-én több mint 50 gyerekkel indult az első turnus. 
Négy „bátor” fiatal várta első nap reggel a Sportcsarnok 
előtt ezt a sok eleven gyereket.

Némelyek tele izgalommal, némelyek a tavalyi tábor él-
ményeivel, volt, aki könnyeivel küszködve állt hátizsákjával 
a csarnok ajtaja előtt.

A reggel még megszeppent fiam a – Na, milyem volt? 
– kérdésre este csak annyit mondott: - Jó. Egy gyerek nem 
mond udvariasságból vagy megnyugtatásból ilyet. Ami jó, az 
jó (a második naptól ismételt kérdésemre a válasza: „tök jó”)

Török Réka, Tunyogi Zsuzsi, a Testnevelési Egyetem 
hallgatói, valamint Béki István, mint ifjú pedagógus, és 
Dósa Róbert fáradhatatlan munkájának, felkészültségének 
eredménye, hogy ezek a gyerekek nap, mint nap tapasztal-
hatták a sport, a mozgás örömét. Futottak, kerékpároztak, 
lovagoltak, ijjászkodtak, versenyeztek, rengeteg terem-
sportot kipróbálhattak, strandoltak, és játszottak, játszottak, 
játszottak…… 

Mindeközben – ami igen fontos – a velük foglakozó lel-
kes fiatalok segítségével fejlesztették erőnlétüket, tanultak 
küzdeni, csapatban „dolgozni” és rengeteg élménnyel gaz-
dagodtak, új barátokat szerezhettek.

Török Tiborné, Erika néni – aki, ha lehet mondani a tá-
bor koordinátora – elmondta, hogy a gyermekek és a szülők 
kedvező tapasztalatai miatt sokan „visszatérő vendégek”. 
Az ő munkájuk és Baranyai Pál ötlete alapján a tábor jó híre 
városunk határát is átlépte; Budapestről is van vendégük, sőt 
külföldről érkezett Gyömrőn nyaraló gyerekek is vannak a 
csoportban. Azt gondolom, mindez színesíti városunkat. 

Köszönet illeti mindazokat, akik tevékenyen részt vál-
lalnak a gyerekek szabadidejének hasznos, tartalmas eltöl-
tésében, a sportra való nevelésben, a közösségek összetar-
tásában, köszönet a városi KHT-nak a strandbelépőkért, a 
csarnokért…

…és köszönet azért is, hogy már tudom, mivel fogja töl-
teni a 10 éves fiam jövőre a nyári szünetet.

K. Zs.

V. Amatőr Strandröplabda 
Bajnokság

Az idei év bővelkedik a jubileumi rendezvényekben. Gon-
doljunk csak arra, hogy V. Nemzetközi Magyaros Gasztro-
nómiai Fesztivál, V. Jazz-Rock-Blues Fesztivál és itt még 
nem is érne véget a felsorolás. Azonban a sportesemények 
felett is telnek az évek. Az első alkalmával még nem is gon-
doltuk, hogy egyszer hagyomány lesz belőle, amiről sokan 
– már az esemény előtt – érdeklődnek, és várják, hogy a 
naptárban az adott napig lehessen lapozni. Így volt ez idén 
augusztus 23-án, az V. Amatőr Strandröplabda Bajnokság 
esetében is. 11 csapat vállalkozott, hogy összemérje erejét 
és tudását a Tófürdő partján található strandröplabda pá-
lyán. A nem professzionális játékosoknak szóló bajnokság 
10 órakor kezdődött a megnyitóval. Azt követően a körmér-
kőzések során folyamatosan alakult ki az élmezőny, és végül 
a délután folyamán a döntőben kiderült, hogy ki bizonyult 
a legügyesebbnek. Idén is az a péceli csapat vihette el az 
elsőnek járó kupát, amelynek tagjai tavaly is a végső győz-
tes meccset játszották. Nemcsak Pécelről, hanem Monorról 
és Budapestről is érkeztek, természetesen Gyömrő is szép 
számmal képviseltette magát. A korrekt játékmenetről két 
bíró gondoskodott, akik ifjú koruk ellenére tisztességesen 
jártak el minden esetben. A sportszerű játék minden csa-
patnak az előnyére vált. Az egész napos szeles időjárás sem 
zavarta meg a kellemes kikapcsolódást és a remek játékot. 
A játék menetét Hochrein Zsolt kommentárja színesítette, 
amit ezúton is köszönünk. Külön köszönet illeti Török Ré-
kát, aki előkészítette és koordinálta az eseményt. Továbbá 
külön köszönet a támogatóknak, akik lehetővé tették, hogy 
az alkalom színvonalas legyen:
Micropolis Menedszer Iroda Bt., Gál és Tsa Kft. (Mag-
lód), Natali’s Bár, Új Halászkert Étterem, Gyömrő Vá-
rosfejlesztő és Település Üzemeltető Kht., SIGNAL TV, 
GONG Rádió Gyömrő.

A szervezőknek is köszönjük, hogy felvállalták a rende-
zéssel járó feladatokat, az egész napos helytállást. Bízom 
benne, hogy a következő években nemcsak helyi, illetve re-
gionális, hanem akár országos vagy nemzetközi eseménnyé 
fejlődi ki magát a verseny. Azonban egy biztos, hogy mindig 
a mienk marad az Amatőr Strandröplabda Bajnokság, mert 
Gyömrőn Gyömrőiek szervezik.

Nagy Zsuzsanna
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Rajtolnak az utánpótlás bajnokságok
Szeptember közepén indul útjára a labda a 
körzeti utánpótlás labdarúgó bajnokságban. 
Csapataink idén is jó esélyekkel vágnak neki 
a sorozatoknak. A 15, 13 és 11 évesek bajnoki 
rendszerben versenyeznek majd, míg a 7 és 9 
évesek kuparendszerben. Ez azt jelenti, hogy a 
nagyobbaknak hétről-hétre, míg a kisebbeknek 
két-három hetente lesznek a mérkőzések. Idén 
télen is megrendezzük a hagyományos Farsangi 
Kupánkat a gyömrői sportcsarnokban különböző 
korosztályoknak.

Támogatóinknak köszönhetően szép új sze-
relésekben versenyezhetnek nebulóink. Olasz-
országi utazásunk során avathattuk fel először a 
mezeket. Köszönet érte Hochrein Dezsőnek és a 
H-S Trans Kft-nek, Bognár Csabának és a Deli-
ver Kft-nek valamint Varró Józsefnek és a KO-
VA 21 Kft-nek.  

További információkat és érdekességeket 
egyesületünk honlapján a www.ufcgyomro.hu 
-on olvashatnak.

Minden érdeklődő gyermeket és felnőttet sze-
retettel várunk mérkőzéseinken.

Tóth János
UFC Gyömrő elnöke

Sikeres rajt a bajnokságban
Idegenbeli győzelemmel kezdte a megyei II. 
osztályú bajnokságot a gyömrői felnőtt labda-
rúgócsapat! A Hernádon elért 1:0-ás siker igazi 
”csapatmunka” volt, küzdeni tudásból minden 
játékos kitűnőre vizsgázott. Nagyon fontos volt 
a jó rajt, hiszen ez az egész bajnoki szezonra ki-
hathat. A következő mérkőzés ismét idegenben, 
Sülysápon zajlott, ami igazi rangadónak számí-
tott. Az 1:1-es végeredmény jónak mondható, 
ugyanis Sülysápról kevés csapat tud pontot ra-
bolni. Az ezt követő találkozó hazai pályán, 3:3-
as döntetlennel végződött Újlengyel ellen. Itt 
3-szor is vezetett Gyömrő, de sajnos a vendég-
csapat az utolsó utáni pillanatban egyenlíteni tu-
dott. Ennek ellenére a 3 mérkőzésen megszerzett 
5 pont jónak mondható a megyei II. osztályban 
újoncként szereplő Gyömrő számára.

A csapat következő mérkőzései:
szeptember 14. Nagykáta – Gyömrő 16.30
szeptember 20. Gyömrő – Dánszentmiklós 16.00
szeptember 28. Tápiószele – Gyömrő 16.00
október 4.          Gyömrő – Kakucs 15.30
október 11.         Pécel – Gyömrő 15.00

F. R.

Kézilabda mérkőzések 
GYÖMRŐ VSK NB/II FIÚ

Dátum                Mérkőzések                      Ifi       Felnőtt

09. 13.
09. 27.
10. 11.
10. 25.
11. 08.

11. 22.

Gyömrő VSK - Albertirsa
Gyömrő VSK - Füzesabony 
Gyömrő VSK – Eger SE 
Gyömrő VSK – Cegléd KKSE 
Gyömrő VSK – Vecsés–  
                          Teveclub SE 
Gyömrő VSK – Mizse KC

16.00
16.00
16.00
16.00
16.00

16.00

18.00
18.00
18.00
18.00
18.00

18.00

NŐI NB II. ÉSZAK
Dátum                Mérkőzések                      Ifi       Felnőtt

09. 20. 

10. 04. 

10. 12.
10. 25.
11. 09.
11. 23.

TSE Gyömrő - Kölcsey DSE 
NyíregyházaVSK  
TSE Gyömrő – SFC Yoshi 
Jászszentandrás 
TSE Gyömrő – Gyöngyös 
TSE Gyömrő – Jászberény
TSE Gyömrő – Kállósemjén 
TSE Gyömrő – Eger

15.00 

16.00 

15.00
11.00
15.00
15.00

17.00 

18.00 

17.00
13.00
17.00
17.00
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GYÖMRŐ
Közéleti és információs magazin 2008/9

Felelős kiadó: Teleház Egyesület Gyömrő 
Főszerkesztő: Király Erzsébet • Nyomda: Open Art

Megjelenik 5200 példányban.
***

Észrevételeiket az ujsag@gyomro.hu  e-mail címre várjuk.
A magazin bővebben a www.gyomro.hu weboldalon olvasható.  

GYÖMRŐI ARANYÉREM!!!
A gyömrői ifjúsági kézilabdás lányok nyerték 
a 2008. augusztus 31–én hazai közönség előtt 
megrendezett I. Gyömrői Utánpótlás Kézilab-
da Tornát.

Új névvel - mint TSE Gyömrő – de tavalyi 
lendülettel, a lányok ott folytatták, ahol tavasszal 
abbahagyták! Parázs „csatában”, meggyőző já-
tékkal, 31-20-ra a XVI. Ker., 24-16-ra a Kistar-
csa/Postás, valamint 35-17-re Sülysáp csapatát 
utasította maga mögé a fiatal gárda!

A torna legtechnikásabb játékosa, csapa-
tunk irányítója Borbás Krisztina lett!

Örömittasan, s a sikerekből erőt merítve, ener-
giával feltöltve folytathatjuk tehát munkánkat a 
bajnoki rajt közeledtével!

A Kupagyőztes csapat tagjai: Fülöp Kriszti-
na, Bozsó Brigitta, Borbás Krisztina, Sarka-
di Bernadett, Albert Anikó, Striczki Regina, 
Striczki Nikolett, Ráduly Viktória, Böjtös Esz-

ter Örsi, Karkossiák Enikő, Molnár Zsuzsan-
na, Kelemen Inez, Kosztyú Ágnes, Tunyogi 
Zsófia és Harmath B. Viola. Edző: Valenta 
Eszter. Technikai vezető: Erős Dánielné.

Valenta Eszter

Augusztusi éremeső – bringás módra
Kicsit megbújva az olimpia árnyékában, de teljes 
erőbedobással nyomtuk a pedált augusztusban is!

A Bükk Maratonon montisaink  a szezon 
eddigi legsikeresebb szereplését érték el. Az 
1330 induló között 18 versenyző viselte aznap a 
gyömrői mezt!  Gönczy Gergő, Kis Dani, Ko-
vács Dóra első, Pintér Tamás második, Szolno-
ki Szandra, Béla Attila harmadik, Szikora Márk 
negyedik, Gönczy Dávid ötödik helyen végzett.

Pályakerékpáros versenyzőnőnk, Gyurján 
Adrienn, a Millenárison, a magyar bajnokságon 
két bronz éremmel gazdagította gyűjteményét.

Az országúti Amatőr Kupa sorozatban Bohács 
Roland vezeti az összetett pontversenyt, remél-
jük, a hátralevő futamok már nem változtatnak 
ezen! Dancs Marci külföldi versenyekre viszi el 
városunk, egyesületünk hírét, a legjobb magyar 
ifjúsági versenyzőként fejezi be a versenyeket!  

Augusztus 31-én a Mátra Maratonnal zárult 
a Maraton Kupa sorozat. 23 versenyzőnk állt 
rajthoz, az aranyérmeket Kovács Dóra és Pintér 

Tomi szállították, Szolnoki Szandra és Bencsik 
Ákos bronz érmeket gyűjtöttek be a rendkívül 
gyors sziklás terepen. 

Támogatóinknak ezúton is köszönjük segítsé-
güket, reméljük továbbra is kiérdemeljük bizal-
mukat!

G. István

A Bükk Maraton érmesei


